
ZDRUŽENJE ZA ESPERANTO SLOVENIJE ���� SLOVENIA ESPERANTO-LIGO 

Štefanova 9, 1000 Ljubljana 

Datum: 4. 6. 2013 

 

Poročilo o udeležbi na 17. konferenci Alpe-Jadran v Izoli, 1. junija 2013 

 

Konferenco s konferenčno temo »Izola, mirno sožitje treh kultur« je na podlagi lastne pobude organizirala 
Fani Rižnar iz Izole s pomočjo lokalnih dejavnikov in TEA iz Trsta. IO ZES in ETD sta kljub 
nasprotovanju načinu prijave za organiziranje konference (brez predhodnega posvetovanja in pooblastila) 
ponudila pomoč pri pripravi strokovnega dela konference, za logistično pripravo dogodka pa nista imela 
na razpolago dovolj sredstev in oseb. Prispevke na konferenčno temo so ponudili še nekateri posamezniki 
iz Slovenije, vendar niso bili povabljeni v program konference. Kljub slabemu sodelovanju in zameri s 
strani Fani Rižnar, pa smo zagotovili primerno udeležbo na dogodku. 

Konference se je udeležilo 6 članov ETD Ljubljana (Nika Rožej, 
Fani Rižnar, Meta Duhovnik, Ostoj Kristan in Milan Škrlj s 
soprogo) in 4 člani Kluba esperantistov Posavja (Anton in 
Reneja Mihelič, Ivana Vatovec, Rudi Mlinar) ter Janez Jug za 
ZES. Žal ni bilo med udeleženci nobenega predstavnika 
esperantskih klubov iz Maribora in nobenega esperantista iz 
Izole, Pirana ali Kopra. Iz tujine so bili najbolj številni Tržačani, 
iz Hrvaške so bili prisotni predstavniki HSE / KEL iz Zagreba in 
esperantskega društva iz Reke, za vzorec pa so bili udeleženi še 
Avstrijci z Dunaja in Madžari ter gostje iz Nemčije oz. Bavarske. 
Skupaj je bilo okoli 30 udeležencev, verjetno bo v uradnem 
biltenu konference objavljen podroben seznam vseh udeležencev.  

Za otvoritev so kratke pozdravne govore prispevali Edvige 
Tantin-Ackermann v imenu organizacijskega odbora, župan Izole 
Igor Kolenc ter predsedniki ali zastopniki udeleženih zvez in 
društev. Fani Rižnar je predstavila Izolo kot turistični cilj ter 
naravno in kulturno zanimivost.  

Temu uvodu je sledil zelo zanimiv in zabaven kulturni program, 
ki so ga sestavljali nastopi ŽPS »Cvet v laseh« pod vodstvom Marjetke Popovski, ŽPS »Ivan Grbec« iz 
Škednja pri Trstu pod vodstvom Silvane Gregorič, kant-avtorja na kitari Mefa-Misleja (pesem o izolskem 
pokopališču in Bela, ciao) ter Dareta Brezavška (Neptunove igre). Vsi nastopi so bili prilagojeni 
mednarodnemu esperantskemu občinstvu in konferenčni temi. 

Po skupnem kosilu v piceriji Primavera se je 
popoldne konferenca nadaljevala z odprto sejo 
organizacijskega odbora Alpe-Jadran. Predsednica 
odbora Tantin-Ackermann je prikazala zgodovino 
konferenc od spremembe naslova iz srečanja »Treh 
dežel / Trilanda« v letu 1989. Kriza teh srečanj se je 
začela po letu 2002, ko razen TEA nobena 
esperantska organizacija v regiji ni bila več 
pripravljena in sposobna organizirati konference. 
Ponovno je bilo zastavljeno vprašanje, ali naj se 
odbor razpusti in prekine tradicijo srečanj. Razvila 
se je živahna razprava, na kateri pa žal ni bila 
prebrana poslanica Janeza Zadravca na to temo. 
Zaključek razprave je bil, naj se tradicija 

organiziranja konferenc Alpe-Jadran ohrani, vendar v skromnejši obliki, ker je v novih razmerah teže najti 
sponzorje in/ali javna sredstva za ta dogodek. Za naslednje leto je bilo predlagano, da se 18. konferenca 
vključi kot del programa ob kongresu EEU na Reki med 5. in 11. julijem 2014. O tem mora odločati 
organizator kongresa EEU. Če predlog ne bo izvedljiv, bo organizacijski odbor iskal drugačno rešitev, na 
primer srečanje v Brežicah ali kje v Avstriji. Ob koncu te razprave je Fani Rižnar najavila svoj umik iz 



organizacijskega odbora Alpe-Jadran in predlagala za naslednika Antona Miheliča. V zvezi s tem 
imenovanjem bo IO ZES pripravil usklajen predlog, ki ga mora potrditi skupščina ZES.  

 

Vzporedno s programom konference je bilo 
udeležencem omogočeno nabaviti literaturo in 
esperantske znamke iz zaloge ZES in ETD 
Ljubljana.  

Ostali del programa 17. konference Alpe-Jadran ni 
bil izveden, ker je ogled mesta preprečil dež, za 
nedeljski izlet v Hrastovlje, Socerb ali Trst pa ni 
bilo dovolj interesentov. 

Zaključni vtis o konferenci je mešan. Udeležba ni 
bila slaba, a daleč od zaželene. Kulturni program je 
bil primeren in prijeten, kar velja tudi za okolje v 
Centru za kulturo, šport in prireditve v Izoli. Ostali 
logistiki bi se dalo marsikaj očitati (parkiranje, 
oddaljenost restavracije, ogledi), a največja 

pomanjkljivost je bila prazna vsebina razprave na konferenčno temo. Že logistike konference ne more 
izpeljati ena sama oseba, za strokovno vsebino pa je še bolj nujna vključitev izvedencev ne glede na 
narodnost ali stroko. Ponovno se je izkazala nepripravljenosti za sodelovanje in prilagajanje, ki razsaja pri 
mnogih slovenskih esperantistih. Ali sta egoizem in pretirana občutljivost skladna z domnevno odprtostjo 
in širokostjo esperantistov? O.K. 

 

Galerija slik 17. esperantske konference Alpe-Jadran: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


